
                                     
ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 

 
Από το αριθ.16/14-11-2012 πρακτικό τακτικής συνεδρίασης του δηµοτικού Συµβουλίου Ξάνθης, 
  
Αριθ. Απόφασης  300                                                 Περίληψη 

Εφαρµογή του Μεσοπρόθεσµου Ν.4093/12 για τους υπαλλήλους 
των ∆ήµων – Αποστολή στοιχείων – Υποχρεωτική διαθεσιµότητα 
υπαλλήλων 

 
Στη Ξάνθη και στο ∆ηµαρχιακό κατάστηµα, σήµερα 14 Νοεµβρίου 2012 ηµέρα Τετάρτη και ώρα 13:30, 
συνήλθε σε έκτακτη κατεπείγουσα συνεδρίαση το ∆ηµοτικό Συµβούλιο Ξάνθης, στην αίθουσα των 
συνεδριάσεων του, ύστερα από την αριθ.πρωτ.63727/13-11-2012 έγγραφη πρόσκληση του Προέδρου του 
∆ηµοτικού Συµβουλίου ∆ηµαρχόπουλου Χαράλαµπου σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 67 παρ.5 
του Ν.3852/2010 (Νέα Αρχιτεκτονική της Αυτοδιοίκησης και της Αποκεντρωµένης ∆ιοίκησης - 
Πρόγραµµα Καλλικράτης) και  υπό την προεδρία του ιδίου για να συζητήσει και να πάρει απόφαση επί 
του  µοναδικού θέµατος. 
Αφού διαπιστώθηκε νόµιµη απαρτία, γιατί σε σύνολο 33 δηµοτικών Συµβούλων, βρέθηκαν παρόντες 26 
δηµοτικοί σύµβουλοι, δηλαδή: 

ΠΑΡΟΝΤΕΣ 
1) ∆ηµαρχόπουλος Χαράλαµπος (Πρόεδρος) 
2) Αγκόρτσας Απόστολος 
3) Ανταµπούφης Νικόλαος 
4) Αχµέτ Ογλού Χουσεΐν 
5) Βασιλούδης Ηλίας 
6) Βορίδης ∆ηµήτριος 
7) Γιαγτζόγλου Κωνσταντίνος 
8) ∆ρεµσίζης Ιωάννης 
9) Θεοδωρίδης Αναστάσιος 
10) Καλογερής Κρίτων 
11) Καραγιαννίδου – Πατσατζή Σοφία 
12) Κολλάρος Γεώργιος 
13) Κυριακίδης Αλέξανδρος 
14) Μαζαράκης Σπύρος 
ΑΠΟΝΤΕΣ 
1) Ηλιάδης Θωµάς 

 
15) Μούρκας Χρήστος 
16) Μπεκτές Σαµπρή 
17) Μπένης ∆ηµήτριος 
18) Ξυνίδης Αθανάσιος 
19) Παναγιωτίδης Γρηγόρης 
20) Παπασταµατίου Γεώργιος 
21) Πούλιος Χρίστος 
22) Ταρενίδης Παναγιώτη 
23) Τσεγγελίδης Ιωάννης 
24) Τσέπελης Εµµανουήλ 
25) Φανουράκης Εµµανουήλ 
26) Φωτιάδης Νικόλαος  

 
                                 

2) Παπαδόπουλος Κυριάκος 
3) Πατσίδου ∆έσποινα 
4) Σπυριδόπουλος Νικόλαος 

5) Τοπ Ισµέτ 
6) Φιλίππου Φίλιππος 
7) Χουσεϊν Ογλού Τιµούρ 

Που δεν προσήλθαν στην συνεδρίαση αν και νόµιµα προσκλήθηκαν  
 
Στη συνεδρίαση παραβρίσκεται ο ∆ήµαρχος Ξάνθης κ. Μιχαήλ Στυλιανίδης και ο Πρόεδρος της 
∆ηµοτικής Κοινότητας Ευµοίρου Ανδρεάδης Αναστάσιος.  
 
Γίνεται µνεία ότι ο δηµοτικός σύµβουλος Αχµέτ Ογλού Χουσεΐν αποχώρησε οριστικά από την 
συνεδρίαση κατά την συζήτηση του θέµατος 
 
Ο Πρόεδρος ∆ηµαρχόπουλος Χαράλαµπος ανακοίνωσε στο σώµα ότι µε την παρ.5 του άρθρου 67 του 
Ν.3852/10 ορίζονται τα εξής: «Σε κατεπείγουσες περιπτώσεις, η πρόσκληση αυτή µπορεί να επιδοθεί ή 
να γνωστοποιηθεί την ηµέρα της συνεδρίασης. Στην πρόσκληση πρέπει να αναφέρεται ο λόγος για τον 
οποίο η συνεδρίαση έχει κατεπείγοντα χαρακτήρα. Πριν από τη συζήτηση το συµβούλιο αποφαίνεται για 
το κατεπείγον των θεµάτων».  
Ο Πρόεδρος ∆ηµαρχόπουλος Χαράλαµπος κήρυξε την έναρξη της έκτακτης κατεπείγουσας συνεδρίασης 
του ∆ηµοτικού Συµβουλίου και εισηγούµενος το µοναδικό θέµα έθεσε υπόψη του συµβουλίου α) την 
αριθµ.πρωτ. ∆Ι∆Α∆-∆ΙΠΙ∆∆/οικ. 26188/ Αθήνα, 12 Νοεµβρίου 2012 Ερµηνευτική πράξη του Ν. 
4046/2012 και του Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου ∆ηµοσιονοµικής Στρατηγικής 2013-2016 και β) την από 
11-11-2012 απόφαση της Κεντρικής Ένωσης ∆ήµων Ελλάδας.                           
Με βάση τα παραπάνω σας καλώ να ψηφίσουµε σχετικά  
Το ∆.Σ. αφού έλαβε υπόψη του 

� την εισήγηση του προέδρου,  



� την παρ.5 του άρθρου 67 του Ν. 3852/10  
� το περιεχόµενο του θέµατος, πρέπει να συζητηθεί λόγω της κατεπείγουσας φύσης του  

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΟΜΟΦΩΝΑ 
Την συζήτηση του θέµατος µε την διαδικασία του κατεπείγοντος, που αφορά την «Εφαρµογή του 
Μεσοπρόθεσµου Ν.4093/12 για τους υπαλλήλους των ∆ήµων – Αποστολή στοιχείων – Υποχρεωτική 
διαθεσιµότητα υπαλλήλων» 

Στην συνέχεια ο Πρόεδρος αναφέρθηκε στην παρ.ζ4 του προσφάτως ψηφισθέντος του 
Ν.4093/2012 και είπε µεταξύ των άλλων τα εξής: «…Τίθενται αυθαίρετες ποσοστώσεις και 
προϋποθέσεις που αφορούν κάποιες συγκεκριµένες ειδικότητες οι οποίες επίσης επιλέγονται αυθαίρετα, 
µε συνέπεια απόφοιτοι λυκείου από την ίδια κατηγορία διοικητικών κλάδων οι οποίοι διορίστηκαν µε τις 
ίδιες διαδικασίες και το ίδιο νοµικό πλαίσιο σε έναν µεν φορέα να τίθενται σε διαθεσιµότητα σε έναν 
άλλον δε όχι. Τίθεται επίσης ως ένα από τα κριτήρια ο τρόπος πρόσληψης τη στιγµή που ένας αριθµός 
των υπό σε διαθεσιµότητα υπαλλήλων, προσλήφθηκε πριν τη θεσµοθέτηση του ΑΣΕΠ. Ακόµη δεν 
διευκρινίζεται εάν αυτός ο αριθµός περιλαµβάνει αποκλειστικά τους υπαλλήλους σχετικά µε τον τρόπο 
πρόσληψής τους και όχι την περίπτωση της µεταβολής της εργασιακής τους σχέσης. ∆εν προβλέπεται 
ακόµη κάποια αξιολόγηση προσωπικού και του παραγόµενου έργου τους όπως γίνεται για τους λοιπούς 
δηµοσίους υπαλλήλους µε το Π∆ 117/2008 που κάνει λόγο για αξιολόγηση των ουσιαστικών προσόντων 
τους. Για τους υπαλλήλους ΟΤΑ δεν έχει εκδοθεί έως και σήµερα το Π∆ σύµφωνα µε την παράγραφο 4 
του άρθρου 158 του Ν.3584/2007 που θα καθορίζει τους όρους και τη διαδικασία µετάταξης όπως 
εκδόθηκε αντίστοιχα για τους λοιπούς δηµοσίους υπαλλήλους (Π∆117/2008). Οι ρυθµίσεις έρχονται σε 
αντίθεση µε το άρθρο 102 του συντάγµατος για την διοικητική και οικονοµική αυτοτέλεια των ΟΤΑ. Σε 
κάθε περίπτωση για να ισχύσει το µέτρο αυτό, θα έπρεπε να υπάρχει και η σύµφωνη γνώµη του οικείου 
ΟΤΑ. Οι ρυθµίσεις έρχονται σε αντίθεση µε το πνεύµα του ευρωπαϊκού χάρτη τοπικής αυτονοµίας, όπως 
κυρώθηκε µε το Ν.1850/1989. Έρχονται σε αντίθεση µε την αρχή του «∆ηµοσίου Τοπικού συµφέροντος» 
όπως αυτό διαµορφώνεται από το Ν.3463/06 και το Ν.3852/2010. Οι ΟΤΑ µε την εφαρµογή του µέτρου 
της διαθεσιµότητας σε συνδυασµό µε την αναστολή των προσλήψεων προσωπικού των κατηγοριών ΥΕ 
και ∆Ε έως 31-12-2016, τη µεταφορά περισσοτέρων από 200 νέων αρµοδιοτήτων από 1-1-2013 χωρίς 
µεταφορά πόρων και προσωπικού και τον περιορισµό των συµβάσεων ορισµένου χρόνου θα αδυνατούν 
να εξυπηρετήσουν τις τοπικές υποθέσεις αφού θα αποδιαρθρωθούν υπηρεσίες των δήµων, ιδιαίτερες 
κρίσιµες διοικητικές υπηρεσίες κοινωνικών και παραγωγικών δοµών και υπηρεσίες ανταποδοτικού 
χαρακτήρα. Έρχονται σε αντίθεση µε την αρχή της συνέχειας της ύπαρξης και λειτουργίας των δηµοσίων 
υπηρεσιών. Η συνέχεια σηµαίνει και την κανονική και αδιατάρακτη λειτουργία των δηµόσιων 
υπηρεσιών. Εξάλλου η ΚΕ∆Ε εκφράζει τη πλήρη διαφωνία της µε α) την διαθεσιµότητα των 
εργαζοµένων που οδηγεί τους ∆ήµους σε αδυναµία εκπλήρωσης του ρόλου του, β) την συνεχιζόµενη 
µισθολογική υποβάθµιση των εργαζοµένων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης που δηµιουργεί εκρηκτικό κλίµα 
στο εσωτερικό των ∆ήµων και επιφέρει παράλυση ων παρεχόµενων υπηρεσιών προς τους πολίτες, γ) την 
απαγόρευση προσλήψεων ΥΕ µέχρι το 2016 ειδικότερα στις ανταποδοτικού χαρακτήρα υπηρεσίες που 
τις οδηγεί στη διάλυσή τους δ) δηλώνει ότι οι ∆ήµοι δεν θα γίνουν συµµέτοχοι σ’ αυτήν τη διαδικασία 
και προτρέπει τους αιρετούς να µη συµµετάσχουν».  

Στην συνέχεια ο Πρόεδρος έδωσε τον λόγο στον ∆ήµαρχο Ξάνθης κ. Μιχαήλ Στυλιανίδη ο οποίος 
είπε: «Ο Πρόεδρος αναφέρθηκε σε σοβαρά νοµικά στοιχεία τα οποία θα πρέπει να πω συζητήσαµε και µε 
τους δικούς µας νοµικούς αλλά και µε νοµικούς άλλων ∆ήµων, άλλων αιρετών και ήδη αυτά τα στοιχεία 
υπάρχουν και στην ΚΕ∆Ε ώστε να τεθούν υπόψη και των αρµόδιων Υπουργείων αλλά και να γίνουν οι 
προσφυγές που χρειάζεται για την κατάργηση αυτών των επίµαχων διατάξεων. Πέραν των άλλων πρέπει 
να σας πω αγαπητοί συνάδελφοι µε τις διατάξεις του Ν.4000/93 ουσιαστικά καταργείται το συνταγµατικά 
κατοχυρωµένο αυτοδιοίκητο των ∆ήµων. Προβλέπονται νέες µειώσεις οικονοµικών πόρων, συνεχής 
απαξίωση και υποβάθµιση των δήµων,  των αιρετών αλλά και των εργαζοµένων στους ∆ήµους και ακόµη 
προβλέπεται επιβολή νέων φόρων προς τους δηµότες. Επίσης θα έχετε ακούσει πως σύντοµα θα συσταθεί 
και θα εγκατασταθεί στους ∆ήµους το παρατηρητήριο οικονοµικής αυτοτέλειας των ΟΤΑ. Λες και λίγα 
είναι τα όργανα που ελέγχουν τους ΟΤΑ θα έχουµε και αυτό το καινούριο όπως το ονοµάζουν 
παρατηρητήριο που δεν είναι τίποτα άλλο εγώ να σας πω αλλά µ’ αυτό τον τρόπο προσπαθούν και πάλι 
να ρίξουν λάσπη και µουτζούρα στους ∆ήµους και στους αιρετούς και στους εργαζοµένους. Τέλος για να 
‘ρθω και στο θέµα της παρούσης συνεδρίασης προβλέπεται απόλυση ίσως συγκαλυµµένη µε τη λέξη 
διαθεσιµότητα των υπαλλήλων ΑΧΙ∆ χωρίς καµία όπως είπε και ο Πρόεδρος αξιολόγηση προηγουµένως 
του προσωπικού αλλά και των αναγκών εκάστου ∆ήµου. Τίθενται κάποιες ποσοστώσεις τελείως 
αυθαίρετες και µάλιστα ήταν διαφορετικές στο νοµοσχέδιο και διαφορετικά ψηφίστηκαν τα ποσοστά 
αυτά από τη Βουλή. Επιλέγονται αυθαίρετα ορισµένες ειδικότητες. Συγκεκριµένες. Ουσιαστικά µία 
ειδικότητα παρά το ότι φαίνονται τέσσερις. Ορίζονται προϋποθέσεις που για ίδιες κατηγορίες 
εργαζοµένων που µε τις ίδιες διαδικασίες και τα ίδια προσόντα µπήκαν στο δηµόσιο και στον ευρύτερο 
δηµόσιο τοµέα έχουν τελείως διαφορετικές επιπτώσεις µε τις διατάξεις που έχουν ψηφιστεί. Γενικά θα 



έλεγα ότι αυτές οι διατάξεις προβληµατίζουν µε την στοιχειώδη θα έλεγα ορθότητά τους. Προκαλούν 
δυσεπίλυτα προβλήµατα σε πολλούς φορείς και ιδιαίτερα να τονίσω στο ∆ήµο µας την ώρα µάλιστα που 
γενικά η Τοπική Αυτοδιοίκηση καλείται να ασκήσει ένα πλήθος νέων σοβαρών αρµοδιοτήτων. Θα 
ακούτε για 200 καινούριες αρµοδιότητες. Νοµίζω πως µε κανέναν τρόπο δεν πρέπει να γίνουµε 
συµµέτοχοι τέτοιων διαδικασιών. Αντίθετα προτείνω να ταυτιστούµε µε την απόφαση της ΚΕ∆Ε της 
Κυριακής 11/11/2012 που δηλώνει πως οι ∆ήµοι δεν θα πρέπει να γίνουν συµµέτοχοι σ’ αυτή τη 
διαδικασία και προτρέπει εµάς όλους τους αιρετούς να µην συµµετάσχουµε. Να µη γίνουµε συµµέτοχοι 
σ’ αυτά τα ανοσιουργήµατα. Θεωρώ επιβεβληµένο να διαµαρτυρηθούµε έντονα προς κάθε κατεύθυνση 
διότι δεν είναι δυνατόν στην σηµερινή κατάσταση µε την τεράστια ανεργία το Υπουργείο ∆ιοικητικής 
Μεταρρύθµισης και γενικότερα η Κυβέρνηση να ψηφίζει διατάξεις που δηµιουργούν µια καινούρια γενιά 
ανέργων και όχι διατάξεις για να µειώσουν την ανεργία η οποία δυστυχώς καθηµερινά αυξάνεται. Και 
όλα αυτά τα λέω παρά την προσωπική µου πεποίθηση, την προσωπική µου άποψη πως στον ∆ήµο µας 
δεν υπάρχουν εργαζόµενοι που να εµπίπτουν σ’ αυτές τις διατάξεις. ∆ιότι σύµφωνα µε το νόµο και 
συγκεκριµένα µε την περίπτωση ββ της υποπαραγράφου ζ4 1 -1 ο αριθµός των υπαλλήλων του ∆ήµου 
µας που «πρόκειται» να τεθούν σε καθεστώς εργασιακής εφεδρείας, είναι µεγαλύτερος του 25% του 
συνολικού αριθµού των υπαλλήλων των κλάδων και ειδικοτήτων της κατηγορίας ∆Ε που αναφέρει ο 
νόµος. Εάν ο νοµοθέτης ήθελε στον συνολικό αριθµό των υπαλλήλων των αναφεροµένων κλάδων και 
ειδικοτήτων να υπολογίζονται όλοι οι υπάλληλοι ανεξαρτήτως βαθµίδων θα το τόνιζε θα το σηµείωνε 
έστω, όπως αυτό γίνεται για την περίπτωση του 10% του συνόλου του τακτικού προσωπικού των ∆ήµων 
ή των υπολοίπων φορέων. για να µη θεωρηθεί όµως ότι προσπαθώ να παραπλανήσω το σώµα, ζητώ να 
ζητήσουµε το ταχύτερο δυνατόν γνωµοδότηση από την έµπειρη σε τέτοια θέµατα νοµική υπηρεσία της 
ΚΕ∆Ε και µάλιστα να ζητήσουµε να ερευνηθεί αν στον αριθµό των υπαλλήλων του εκάστοτε ∆ήµου που 
σήµερα υπηρετούν πρέπει να υπολογίζονται και αυτοί των υπηρεσιών διοικητικής υποστήριξης Πρόνοια, 
Υπηρεσία ∆όµησης πρώην Πολεοδοµία που δεν γνωρίζουµε τι πρόκειται να γίνει µε σαφήνεια, για τις 
υπηρεσίες αυτές και τους υπαλλήλους, από 1-1-2013. Προτείνω λοιπόν για να µην κουράζω µέχρι να 
έχουµε τη γνωµάτευση από τη ΚΕ∆Ε να δώσουµε εντολή στις υπηρεσίες του ∆ήµου να µην στείλουν 
κανένα στοιχείο από αυτά που ζητά το Υπουργείο ∆ιοικητικής Μεταρρύθµισης. Συγχρόνως να 
ζητήσουµε είτε µας ενδιαφέρει και µας θίγει σαν ∆ήµο είτε όχι, την απόσυρση των σχετικών µε την 
διαθεσιµότητα απόλυσης διατάξεων και να δηλώσουµε ότι ταυτιζόµαστε µε τα αιτήµατα των 
εργαζοµένων στους ΟΤΑ αλλά και στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα σχετικά µε τις διατάξεις αυτές. Επίσης 
νοµίζω πως θα πρέπει το σώµα να αποφασίσει ώστε ανεξάρτητα από τις όποιες ερµηνείες και διαδικασίες 
να δώσει εντολή σε κάθε αρµόδιο όργανο του ∆ήµου και στον ∆ήµαρχος ακόµη και στους 
αντιδηµάρχους βεβαίως να µην υλοποιηθούν οι εντολές των Υπουργείων, να µην υπογραφεί καµία πράξη 
απόλυσης ή διαθεσιµότητας υπαλλήλων του δήµου µας».      

Στην συνέχεια ο Πρόεδρος έδωσε τον λόγο στον δηµοτικό σύµβουλο Ανταµπούφη Νικόλαο, ο 
οποίος µεταξύ των άλλων είπε: «....Κατά την δικιά µας τη γνώµη είναι σωστά τα στοιχεία που 
παρατεθήκαν και από τον κ. ∆ήµαρχο και από τον κ. Πρόεδρο πριν, αλλά επιτρέψτε µου να πω, πως 
έχουν χρησιµότητα οι επισηµάνσεις ότι δεν έχει προηγηθεί αξιολόγηση ότι τα ποσοστά είναι αυθαίρετα 
και ότι εν πάση περιπτώσει µπορούµε να έχουµε νοµικά επιχειρήµατα για να προσβάλουµε σε νοµικό 
επίπεδο τις όποιες αποφάσεις ή να γίνει προσπάθεια να προσβληθούν, παρόλα αυτά η ουσία το 
γνωρίζουµε όλοι ότι δεν κρύβεται εκεί. Είναι αυθαίρετο όλο το κατασκεύασµα. Αυτό το τελευταίο 
µνηµόνιο 153 θα το λέω έτσι γιατί 153 το ψήφισαν, είναι αυθαίρετο ολόκληρο. Εκείνο που πραγµατικά 
συµβαίνει αυτή τη στιγµή είναι ξεκινώντας από µια µερίδα εργαζοµένων να εφαρµόζεται βήµα το βήµα, 
γραµµή τη γραµµή οµάδα την οµάδα θεσµό το θεσµό. Να είµαστε όλοι σίγουροι ότι αν περάσει αυτή η 1η 
εφαρµογή η αµέσως επόµενη οµάδα ήδη υπάρχει στα σχέδιά τους. Και µετά από αυτήν και η 3η οµάδα 
εργαζοµένων. Αυτός είναι σίγουρο. Ας µην νιώθει κανείς σίγουρος και βολεµένος. Όποια και να είναι η 
θέση του. Και το λέω αυτή τη στιγµή όχι από τη θέση ενός επικεφαλή δηµοτικής παράταξης αλλά ως 
εργαζόµενου δηµόσιου υπαλλήλου. Έτσι λοιπόν είναι ξεκάθαρο αυτό που κάνει η Κυβέρνηση και το 
µνηµόνιο 153 µε όσα ψηφίστηκαν. ∆ιαλύει δοµές και διαλύει µηχανισµούς. Είναι κοινή πεποίθηση όλων 
ότι δεν περισσεύουν εργαζόµενοι στην τοπική αυτοδιοίκηση. Όπως και ότι δεν υπάρχουν πόροι. Αφού 
δηµιουργήσουν ανέργους και δηµιουργήσουν ∆ήµους οι οποίοι δεν θα µπορούν να ανταποκριθούν στα 
στοιχειώδη όπως είναι η αποκοµιδή σκουπιδιών, όπως είναι το πράσινο, όπως είναι οι κοινωνικές δοµές, 
στην συνέχεια θα καλέσουν τους ιδιώτες να καλύψουν αυτές τις ανάγκες. Και βέβαια οι ιδιώτες θα 
χρησιµοποιήσουν εργαζοµένους. Τον εργολάβο θα κάνουνε. Τον ενδιάµεσο. Και οι εργαζόµενοι θα είναι 
αυτοί που έχουν απολυθεί από τους ∆ήµους. Με πολύ χειρότερες αποδοχές και χειρότερες συνθήκες. 
Είµαστε σε µια θέση σαν δηµοτικό συµβούλιο που πρέπει όχι απλά να πάρουµε µια στάση και µια που 
όσο το δυνατόν περισσότερο θα προστατεύει τα συµφέροντα του ∆ήµου της Ξάνθης αλλά και τα 
συµφέροντα των εργαζοµένων του δήµου της Ξάνθης αλλά είµαστε και µπροστά σε µία απόφαση η οποία 
σαφώς θα πρέπει να δώσει ένα µήνυµα και χαίροµαι που το είπε και ο κ. ∆ήµαρχος, ανατροπής αυτής 
εδώ της πολιτικής. Μη εφαρµογής αυτού που ψηφίστηκε. Έτσι λοιπόν για το συγκεκριµένο ζήτηµα για το 



οποίο συζητάµε, θα συµφωνήσω µε πολλές από τις προτάσεις του κ. ∆ηµάρχου και θα συνηγορήσω και 
στο ζήτηµα της αίτησης για γνωµοδότηση από το νοµικό συµβούλιο της ΚΕ∆Ε, εγώ θα έλεγα να δούµε 
αν κεντρικά µε τη νοµική υπηρεσία της ΚΕ∆Ε ή µε τις κατά τόπους νοµικές υπηρεσίες διαθέτουν οι 
∆ήµοι µπορεί να ξεκινήσει µια νοµική διαδικασία προσφυγών απέναντι σ’ αυτές τις αποφάσεις. 
Πραγµατικά δεν µου είναι εύκολο και δεν έχω πρόχειρο και δεν γνωρίζω τις διαδικασίες για να προτείνω 
ακριβώς τον τρόπο µε τον οποίο θα µπορούσαµε να αρνηθούµε την κατάθεση αυτών εδώ των στοιχείων, 
αλλά νοµίζω ότι πρέπει να πάρουµε µια απόφαση πολιτικά τουλάχιστον ως δηµοτικό συµβούλιο θα καλεί 
τον µηχανισµό του ∆ήµου Ξάνθης να µην καταθέσει αυτά εδώ τα στοιχεία. Επίσης νοµίζω ότι θα πρέπει 
να ζητήσουµε άµεσα την σύγκληση και της ΠΕ∆ αλλά και της Γενικής Συνέλευσης της ΚΕ∆Ε έτσι ώστε 
στο ευρύτερο δυνατό επίπεδο να εκφραστούν αυτές οι οµόθυµες αποφάσεις των δηµοτικών συµβουλίων. 
Ταυτόχρονα νοµίζω ότι θα πρέπει να αναλάβει το δηµοτικό συµβούλιο Ξάνθης µια πρωτοβουλία 
συντονισµού, όλων των µελών των δηµοτικών συµβουλίων του νοµού µας, όλων των αιρετών έτσι ώστε 
να οργανώσουµε µε την συµµετοχή µας, µια παράσταση διαµαρτυρίας, ενδεχοµένως στην Περιφέρεια ή 
ίσως και στην Θεσσαλονίκη και τέλος ας εξετάσουµε και ας οπλιστούµε και ας προετοιµαστούµε και 
νοµικά και οργανωτικά ακόµη και για το ενδεχόµενο της παραίτησης ολονών µας, να δούµε εάν µια 
τέτοια κίνηση προσφέρει το επιθυµητό αποτέλεσµα. Και σ’ αυτό φυσικά µερίδιο για τη διερεύνηση αυτής 
της πρότασης έχει η νοµική υπηρεσία του δήµου και πολιτικά στην συνέχεια να το συζητήσουµε όλοι 
εδώ πέρα µέσα».  

Στην συνέχεια ο Πρόεδρος έδωσε τον λόγο στον δηµοτικό σύµβουλο Κολλάρο Γεώργιο, ο οποίος 
µεταξύ των άλλων που είπε, δήλωσε ότι συµφωνεί µε τις προτάσεις του ∆ηµάρχου.  

Στην συνέχεια ο Πρόεδρος έδωσε τον λόγο στον δηµοτικό σύµβουλο Πούλιο Χρίστο, ο οποίος 
µεταξύ των άλλων είπε: «..... ∆εν κατάλαβα πραγµατικά ποιος είναι ο σκοπός της σηµερινής 
συνεδρίασης. Για να κάνουµε τι; Να βγάλουµε ένα ψήφισµα; Έχει αναρωτηθεί κανένας από τους 
συναδέλφους αν είµαστε αρµόδιοι γι’ αυτό το θέµα; Πέραν της ηθικής συµπαράστασης, τι άλλο 
µπορούµε να προσφέρουµε στους εργαζόµενους; Αν µπορώ να προσφέρω κάτι ουσιαστικό να το 
προσφέρω σήµερα εδώ. Ο νόµος είναι σαφής. Θέλετε να τον παλέψουµε µαζί να καταργηθεί ένας νόµος; 
Να τον παλέψουµε. Το σηµερινό δηµοτικό συµβούλιο τι ρόλο παίζει; Πέραν της κάλυψης αν θέλετε ή 
του θεαθήναι ή του να δείξουµε σαν δηµοτικό συµβούλιο ότι συµπαριστάµεθα στους εργαζόµενους οι 
οποίοι πλήττονται. Υπάρχει κάποια άλλη ουσία και δεν το έχω αντιληφθεί; Κανένας µας δεν 
αναρωτήθηκε ως εδώ µέχρι τώρα, όλοι οι οµιλούντες, θα συµφωνήσω µε κάποια που είπε ο κ. ∆ήµαρχος, 
µε την έννοια ότι καλό θα είναι να έχουµε µια ξεκάθαρη εικόνα του τι συµβαίνει, ποιοι πλήττονται εάν 
πλήττονται να δούµε τι µέγεθος έχει αυτό. Είµαστε οι τελευταίοι που θα πούµε ότι το δικαίωµα στην 
εργασία δεν είναι ιερό, όλοι έχουν το δικαίωµα στην εργασία και όλοι πλήττονται αυτή τη στιγµή, όχι 
µόνο οι εργαζόµενοι του ∆ήµου Ξάνθης και προστίθενται κάθε µέρα νέοι άνεργοι από διάφορους τοµείς. 
Θα είµαι ο τελευταίος εδώ µέσα που θα λαϊκίσω. ∆εν θα λαϊκίσω. Θα είµαι ο πρώτος που θα στηρίξει 
δίκαια αιτήµατα, θα είµαι ο πρώτος που θα είµαι υπέρµαχος στο ιερό δικαίωµα της εργασίας, δεν µπορώ 
όµως αυτή τη στιγµή να συµµετέχω σε µια διαδικασία η οποία µε συγχωρείτε, αλλά δεν κατάλαβα κ. 
∆ήµαρχε, θεωρώ ότι είναι περισσότερο, δεν ξέρω τι θα βγάλουµε από αυτή τη συνεδρίαση. Ποια είναι η 
κατεύθυνσή της. Να βγάλουµε ψήφισµα; ∆εν το κατάλαβα. Είπατε να αποφασίσουµε. Τι να 
αποφασίσουµε; Στις προτάσεις για να πάρουµε γνωµοδότηση από την ΚΕ∆Ε και αυτά προφανώς είµαστε 
σύµφωνοι. Αυτή είναι µια ενέργεια την οποία θα µπορούσατε να την κάνετε σαν ∆ήµος».  

Στην συνέχεια απαντώντας ο ∆ήµαρχος στον κ. Πούλιο, µεταξύ των άλλων που είπε, τόνισε ότι η 
σηµερινή συνεδρίαση γίνεται για να ενηµερωθεί το σώµα για τις επιπτώσεις αυτών των διατάξεων του 
νόµου στον ∆ήµο. 

Στην συνέχεια ο Πρόεδρος έδωσε τον λόγο στον δηµοτικό σύµβουλο Αγκόρτσα Απόστολο ο 
οποίος πρότεινε την κατάθεση των παραιτήσεων των δηµοτικών συµβούλων και τη διακοπή εργασιών 
του ∆ήµου, πρόταση η οποία τέθηκε σε ψηφοφορία και έλαβε µία ψήφο, του ιδίου. 

Στην συνέχεια ο Πρόεδρος έθεσε προς ψηφοφορία τις προτάσεις που κατατέθηκαν από τους 
δηµοτικούς συµβούλους και από τον ∆ήµαρχο: 1) Να εκφράσουµε την πλήρη αντίθεσή µας στο µέτρο 
της διαθεσιµότητας µονίµων ή αορίστου χρόνου δηµοτικών υπαλλήλων που αποτελεί ουσιαστικά 
συγκαλυµµένη απόλυση. 2) Να καλέσουµε την Κυβέρνηση να αποσύρει τις σχετικές διατάξεις του 
ψηφισθέντος Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου 2013-2016 και ότι στηρίζουµε πολιτικά και νοµικά τον αγώνα 
των εργαζοµένων 3) Να ζητήσουµε γνωµοδότηση από τη νοµική υπηρεσία της ΚΕ∆Ε σχετικά µε τη 
διαµόρφωση του ποσοστού του 25% και ως τότε οι υπηρεσίες του ∆ήµου να µην συµπράξουν καθ’ 
οιονδήποτε τρόπο στη διαδικασία εφαρµογής των διατάξεων για τη διαθεσιµότητα των υπαλλήλων, γιατί 
καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες. 
 Στην συνέχεια ο Πρόεδρος έδωσε τον λόγο στον δηµοτικό σύµβουλο Πούλιο Χρίστο ο οποίος 
δήλωσε ότι η παράταξή του θα απέχει από την ψηφοφορία.  
 Στην συνέχεια ο δηµοτικός σύµβουλος Μαζαράκης Σπύρος δήλωσε ότι διαφωνεί µε την στάση 
της παράταξής του και ότι δεν θα απέχει από την ψηφοφορία. 



Τέλος ο Πρόεδρος  κάλεσε το Σώµα να αποφασίσει σχετικά. 
ΤΟ ∆ΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 

Ύστερα από διαλογική συζήτηση και ανταλλαγή απόψεων, έχοντας υπόψη τα παραπάνω και µε µεγάλο 
αίσθηµα ευθύνης τόσο απέναντι στους υπαλλήλους αλλά και στους πολίτες  

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ  
1. Να ζητήσει γνωµοδότηση από τη Νοµική Υπηρεσία της Κεντρικής Ένωσης ∆ήµων Ελλάδας (ΚΕ∆Ε) 
για το πως διαµορφώνεται το ποσοστό του 25% στο συνολικό αριθµό των τακτικών υπαλλήλων της 
υπηρεσίας προκειµένου να αποφευχθούν προβλήµατα δυσλειτουργίας στις υπηρεσίες, και ως τότε οι 
υπηρεσίες του ∆ήµου να µην συµπράξουν καθ’ οιονδήποτε τρόπο στη διαδικασία εφαρµογής των 
διατάξεων για τη διαθεσιµότητα υπαλλήλων, γιατί καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες και γιατί 
δεν θα µπορεί  να λειτουργήσει ο ∆ήµος και θα αδυνατεί να εξυπηρετεί τους πολίτες. 

2. Να εκφράσει την πλήρη αντίθεσή του στο µέτρο της διαθεσιµότητας µονίµων ή αορίστου χρόνου 
δηµοτικών υπαλλήλων, που αποτελεί ουσιαστικά συγκεκαλυµµένη απόλυση.  

3. Καλεί τη Κυβέρνηση να αποσύρει τις σχετικές διατάξεις του ψηφισθέντος Μεσοπρόθεσµου 
Πλαισίου ∆ηµοσιονοµικής Στρατηγικής 2013-2016 και δηλώνει ότι στηρίζει και πολιτικά και νοµικά 
τον αγώνα των εργαζοµένων.  

Γίνεται µνεία ότι οι ∆ηµοτικοί Σύµβουλοι Πούλιος Χρίστος, Βασιλούδης Ηλίας, Βορίδης ∆ηµήτριος, 
Καλογερής Κρίτωνας, Ξυνίδης Αθανάσιος, Παναγιωτίδης Γρηγόρης κατά δήλωσή τους, απείχαν της 
ψηφοφορίας. 

………………………………………………………………………………………………………  
Συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφτηκε όπως ακολουθεί. 

ΤΟ ∆ΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 
      Ο Πρόεδρος         Τα µέλη 
∆ηµαρχόπουλος Χαράλαµπος                              (Ακολουθούν υπογραφές) 

(Υπογραφή) 
Ακριβές απόσπασµα 
Ξάνθη  19-11-2012 
Με εντολή ∆ηµάρχου 

Η Ειδική Γραµµατέας του ∆ηµ.Σ/λίου 
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